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. '. . DETAILSOF INVESTIGATION 

Date: July 26, 1967 .• ...... .. 
Time: Between 12:30 AM and 2s00 AM 
Location: 8301 Woodward Avenue, Algiers Manor House 

At 2:00 AM, Scouts 13-ll 13-2 and 13-7, received a radio run to 8301 
Woodward Avenue, "at the Alg ers Motel, check for dead persons". Onarrival,
the officers observed three (3).Negro men, apparently dead. Unknow Man#l<Y+,
later identified as Aubrey Pollard, was found lying on the floor at the 
foot-end ot the bed 1n Apt. #A-3. 

UnJmown.Man#106; iater identified as Fred Temple, was round lying on his 
bnck next to the west wall with his head propped against the side of this bed, 
also in Apt. #A-3. • 

Unkno,mMan#105, later identified as Carl Cooper, was round lying on his 
stomach 1n Apt. #A-2, ·on the floor near the entrance. An open pocket lmife was 

A.W.C.M.E. Dr. tiara Raven, who gave the of death shotgun wounds of 

observed lying near his left hand. 

to 
A.W.C.M.E. Dr. Edward Triesman was-notified 

the Wayne County Morgue. 

On July 26 i9671 an autopsy was performed 

and ordered 

on the 

tho 

body or 

bo 

Fred 

dies removed 
-,-, 

' Temple by 
cause as 

the chest and abdomen; Autopsy File #5677• A shotgun slug and wadding were 
recovered from . the body by Dr. Raven. . 

• Investigation and interrogation of the followipg witnesses disclosed that 
Michael Clark 18/M/N; 5561 Oregon, shared Apt. A-14-with Carl Cooper on the 
third floor of the Algiers Manor Houue. Michael Clark stated that ~n Wednesday,
July 26, 1967, at approximately 12:30AM-l:OO AM he was in Apt. A•l'T with Carl 
Coopcr1 Aubrey Pollo.rd! Leo Forsytho,.James Sortori and two White girls later 
1dentiried as Karen Ma loy, 18/F/W, and Juli Hysel t 18/F/W. Clark stated he 
looked out the rear window of Apt. A-11+ and observect a State Police officer 
standing near the alley holding a shotgun. He stated the officer fired a shot 
through the windowo Clark state.d he heard no shots fired until this shot came. 
-f~lrNJ't1,h. 1i'"' ,.;:i·{'...-1C,,~b i~~d..-~}.l. the ooou.p~nts h1-t-the f'loo~ o~t>. -R~ _p.~:1;1. a....-i(i.c:•~~w\e~_-
iut-•• ~.:m,ml.l-,,«y• QJ.~-~.tvJ v.t\.\~.,~<-h~r.,,•. / . (lvl1on".. •~--~"'"'!'' 
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Pollard and Sortor concealed themselves in the linen closet of this 
h&llway. Forsythe, Cooper, and the two White girls started dovm. the stairs, 

. when Clark stated there was a lot of shooting and glass breaking. He heard 

. someone yoll from downstairs, "he I s dead 11
, and also heard someone yell,

"everyone come down". . • • 

Clarlc stated that he t Pollard, and Sortor went downstairs to the second 
floor where they.were told by some soldiers and State Police officers to keep
going down to the ·first floor.· Clark stated that when he. got to tne bottom of 
the stairs on the first floor,-he observed Cooper lying on the floor in front ot 
the doorway of Apt. #A-3. . 

Clark stated that the sold'iers and State Police ordered him and the otmrs: 
to stand, facine the east wall in the downstairs lobby, with their hands over • 
their heads, Clark said he t•ras the third person in line 1'rom the entrance of' • 
Apt, ilA-2. Forsythe was next to the e11trEµ1c0of Apt. #A-2, and a Negro malei 
was between them. Another Negro male was on his right side. Sortor was to the 
right of the fountain and another Negro male next to him. The two White girls 
were on the· end, next to the entrance. • 

Clark-stated· the soldiers and State Police of.ficers kept yelling, "who was 
shooting", and "who had the gun 11• He stated he believed that a State Police • 
officer threw a knife to the floor where he was standing and that the officer · 
ordered him to pick it up. When he refused, the officer beat him and • 
threatened to shoot him. Clark then reached down and picked up the knife and·· 
dropped it when told to do so, 

Clark stated the officer then ordered Pollard to pick up the knife and saw. 
an officer take Forsythe into Apt. #A-4 and could hear him beat Forsythe. The 
officer brought Forsythe out, returned him to the line and then took Sortor 
into Apt .. #A-4. Sortor·was also beaten. The same officer then brought Sortor 
out of the room and took Clark into Apt. I/A-1+. The officer placed a pistol 'to 
fClark's head and asked f.Clark, "who had the gun". 

This officer·-told a soldier to shoot· him and then made ··c1ark lie on the 
floor in Apt. #A-4. The soldi~r fired his rifle and ordered Clark to be quiet.
The soldier then left the room. Clark t~en heard the soldier tell the otners • 
at the wall that Clatk:: \-ins dead. Clark then heard someone take Pollard into 
Apt. t/A-2 and heard Pollard yell, "don I t shoot, don't shoot". He then heard a • 
gunshot. • 

Clark heard someone in the hall say they should leave, A soldier came in 
Apt. #A-4 and told Clark to follow the others out the back door. Clark stated 
he went through Apt. A-2 and out the rear door of Apt. A-5. On the way out, he 
observed Carl Cooper lying inside Apto A-2 at the entrance door. Clark sa'\ll 
Pollard lying !ur_thel' in and to the, right of Cooper's body. ! 

Clark stated ha overheard Sortor tell a police officer that Clark had the 
pistol. Whan Clark was _questioned, he denied having a pistol bocause three• 
days previous, he .had civ~n the pistol to __h1s·-b:r;othar-in-law. • 
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Clark denied firing any shots Tuesday,evening, July 25, 196?, or the earl1 
morning hours'or Wednesday, July 26, 1967. Clark stated he did not know who 
fired any shots inside the motel. 

Clark said that in the lobby of ·the motel; he observed' at least two State:-". 
Police officers, a Negro officer who looked like a private guard, ~ a large.
man who wore a World.War. 1 type helmet. Clark claimed he knew the officers 
were State Police officers because they wore patches on their· shoulders. Clark 
stated he also saw several soldiers in the lobby •. Clark does not recall seeing 
any Detroit Police off'icers • • • 

. • At-1,00 FM, _July 29t 196?, Clark and his Step-Father Elias Cooper, met: 
Detectives Schlachter and Sniitb at the Algiers Manor Motel and he pointed out 
the locations in the roorn<whare_._he·observed Cooper and Pollard lyi11g. . ·:, .. 

.. . ._} ,·~·-..:,.;:1·.:: :· . . :, ,: .'. •·:·· :•· 
' • ' t• .",, • •,:,, I• ':, • r .• .· ·.>::_.,•'~':~• 

·_-. .:1_"_ -·~_ ••..7... • •. .' -' 
• ~- ·~ ~-•. . ' . . .' ..••' . . 
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• Synopsis or statement taken from 
Lee Forsythe, 19/M/N. 

. . 
Leo Forsythel l9/M/N1 8733 Arcadia, stated 

Manor Motol on Ju ya, l9c,7,._ arid was given Apt.
primary entrance· to Apt. A-, 1~ from the rear. 
by going through Apt A-2. ' • 

he checked into the Algiers
#A-5 on the first floor. The 
Apt. A-5 can also be entered 

.. 
Forsythe stated that on Wedhesday, July 26.t 1967, between midnight and 

1:00 AM,Pollard and Sortor were in his room. The back door to Apt. A-5 was 
open, and also the connecting door between Apt. A-5 and Apt. A-2 was open.·
Forsythe looked out the rear door and saw a blue police car parked on Euclid, 
facing east toward Woodward; it was not a Detroit Police car. A police 
officer ordered Forsythe to close· the door, which Forsythe did. Forsythe could 
not identify the officer as a State Police or Detroit Police officer. At this 
time, Pollard and Sortor had gone upstairs. Forsythe stated he then walked·out. · 
or his apartment, through Apt. A~2, and up the main stairs. As Forsythe . 

approachod the second floor, he heard several shots. and glass breaking on the 
third floor. .He continued on t·o the third floor where he met Carl Cooper anp.
observed Pollard, Sortor, Clark and two White girls lying on the floor. .•. 
Forsythe and the two White girls went to the 2nd· floor where Forsythe saw the 
girls enter the first room at the top of the stairs on the second floor. 
Forsythe stated he did not know who occupied the room. Forsythe entered Room ,•.. 
·A-9 through the door which had already been forced. Forsythe then heard . 
several shots fired on the second floor. A Detroit Police officer came in and 
ordered Forsythe to goto the first floor. Forsythe stated he believed he was 
the last person to go down the stairs and ordered to !ace the east wall. 

As Forsythe -~~tered the.lobby, he observed Cooper.lying just inside Ro?m 
A-2, and stated he stood next to the .entrance or Room A-2 •. When he was lined 
up against the wall, Forsythe stated he did not know the person on hi·s right,
however, Clark was·next, then Sortor, then-Pollard, and then en unknown person, 
and then the two White girls. •. /: • • 

.. , ·.. ·_ 
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At this time, several officers and soldiers asked the persons at the wall 
who had the guns and who was doing the shooting. The officers and soldiers 
bent the poople lined up against the wall with their rifle butts and sticks. 
A Detroit Police officer pointed to Carl Cooper on the i'loor and said to· 
F'orsythe, "you didn 1t see anything". -Forsythe answered, "I see a dead man11, 

and tho officer then ~truck him on the forehead with a pistol. This same 
officor took Forsythe into Room A-4 and asked about who had the guns and struck 
him across the back and chest. Forsythe was then returned to the wall. 

Forsythe described ~he group who assaulted him and his triends as six (6)
soldiers, three (3) officers either Detroit or State Police,.and a Negro
private guard who wore a blue whirt and·trousers and carried a rifle and sidearm. 
fo~sythe described the private guard as dark complected and 200 lbs. in weight.
Forsythe stated he saw the guard the day before when the police raided the . 
motel. 

Forsytlle stated he thinks the officers .took the rest of the people into • • : 
RoomA~4 but he could not see them because he was tac1ng the \Tall. Forsythe • 
state~ he did not hear any shots fired from the time he entered RoomA-4 until 
he heard shots fired outside and some of the soldiers ran outside. 

Forsythe stated he did not ·hear any shots fired a.nd did not know whether· 
anyone had been shot or killed in Room A-4. Forsythe stated he heard Pollard· 
yell, "don't shoot"·, an~ a door slam, Forsythe believes in Room A-3. A few 
seconds later, Forsythe heard a shot fired. · • 

Someone told them to go and Forsythe, Clark, Sortor and a fellow who had 
been staying in Room A~31 left through Room A-2 and out.Aoom A-5. They stepped
around Cooper's body on the way through Room A-2. Forsythe said the two vn1ite 
girls returned to the main motel. • 

' 
Forsythe claimed he heard no shots fired from the motel before th·e police· .-·: 

and soldiers arrived. Forsythe did not witness anyone sho,t::~or killed. ·• • • 
Forsythe stated that earlier in the day, he saw Cooper w1th a blank pistol,~ but . 
did not see him fire it. • Forsythe stated that the onl.y pe()pl_e he knew .at. 'tna. . 

motel wer~:;:~ope_~-~:'~lar~;,! Poll,ard, Karen and Juli. ~. . ·:::' 
.•. • , . ,·: .• ' .. . . ·., :; ; ..._·..•. .· :· .. 

·.' ·-.. .,, • •••• '• fl- • 

Synopsis of statement taken from . ' •.
Jrunes Sortor. 

James Sortor stated that on July 25, 1967, at about 6:00 PM he was • .• 
visiting a friend, Lee Forsythe, in Apt. A-5of the Algiers Motel. Several - •. 
friends visited the apartment during the evening and left about 10:00 PM. Carl 
Cooper! Aubrey Pollard! Lee Forsythe a.nd Sortor remained in the apartment.
About 0,20 PM, two Wh te girls visited Cooper,and Forsythe. Pollard and 
Sortor watched T.,V. Shortly, Carl Cooper, Lee Forsytho a.nd the two girls went· 
to Michael Clark 1s apartment, Number 14. • 

About a half hour later, Michael·Clark and Carl Cooper ran into Forsythe 1s 
apartment and said someone is shooting outside. Sortor didn't hear. any 
~ooting. Michael Clark~ Carl Cooper returned to Room14 a.nd he 
started ~oold n" 'hn+.nne1 ... •. 
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As Sortor stood by the stove, he heard a shot from outside and then 
closed tho back door., As he did so, a bullet came into the apartment. Sortor .. 
told Pollard that he was going upstairs. • Pollard said, "why are they shooting
in here" and both ran up to Room 14 on the third floor and joined Clark, . 
Cooper, t•orsytho and the two girls. They looked out the windows and saw .• 

police officers in the back·courtyard, creeping around the wall. The officers 
started shooting into the apartment (A-14). 

At this time Cooper~ Forsythe and the two girls ran downstairs. Bullets 
were coming into the apartment. • Sortor said he saw no one with a gun. Pollard 
and Sortor hid in the closets and Clark laid on the floor. The shooting
outside stopped and then started again on the first floor. 

Pollard and .. Sorto1· l'eft the closets and heard someone walking up the 
·stairs. Both called out that they were on the third floor, that they hadn't . 
done anythingt and don't shoot. More sho9ting was -heard on the second floor. •• • 
They continued·to call.out not to shoot. An-officer crune up the statrs, told 
them.to put their hands up, and ordered them to the first floor where they 
were lined up against the wall. . · • . 

Sortor states he saw about.ten (10) City Police officers and Army men.in 
the building. They seemed to b~. looking for a gun and struck·-them with their 
rifles while asking about the _gun. There were about·n1ne (9) people lined up,
against the wallo 

• Sortor states that as·he came down the stairs,·he saw Carl Cooper lying in 
a pool of blood in Room A-2 near the doorwayo . . 

Tho officers t9ok several or them, one by one, into other rooms. Sortor 
was about the fifth on~ and states he was kicked and beaten and returned to 
the line. The officers threatened to shoot some of the people in the line if 
the gun was not found •. An officer forced So_rtor to accompany him while he • 
searched Apts. 5 and·14· and another apartment with a fire escape, for the gun.
Sortor was returned to the first floor, put back into line, and heard of!icers 
again threaten to shoot a couple of them. Clark and an unknown man were taken 
into Room A-4, shot were heard, and the officers returned saying, ~•wekilled 
those two"·• • • 

. . . 
Pollard was then taken ou~ or the iine and into Room3. A shot was heard 

and an officer rettj.rned saying, "that one didn't kick". Shooting was then 
heard down the street an~ some of the officers ran outside. The officers 
remaining asked us several questions 1•egarding where we were going wheri they 
let us go. An officer opened Room A-4 and Clark and the. other man crune out. 
An officer told us we could leave and to put our hands over our heads so other 
police would know we had been stopped before. _The two girls wont out the 
front door because they had to return to their apar.tment tor clothing.. The· .' 
officers had pulled their clothes off and all _thoy had on wer~ their ,panties. • 

. . . 
. . 

Forsythe, ·Clark, So~tor an~ three (3). othe,;- guys· left together, walking·._. 
north on Woodward. ; ... ·: · •. . · · • .. : ·. ::. . . · · ·, 

' • . ' 

.. i . 
. ... ' . ' Sortor did not_soo 

,, 
anyone get shot. 

.... \· ·...
·•. ,·· .·. 



·synopsis or statement "taken from 
Robert Le~ Green, 26/M/N. 

. . . . .,
Robert Lee Green, 26/WNi 127 Mechanic, Apt. B, Hopkensville, Kentucky,

stated he went to bed ,arounq ti:00 PM, Tuesday, ~uly 2,~ 1967, in his room,
A-7, on the second floor at the Algiers Motel A.rinex. • He was awakened between 
Midnight and 2:00 AH by·two girls, Juli and Karen, whom he had met at the 
motel the. previous Sunday. · They were screaming and knocking at the door,_ 
asking him to let them in. At that time, he heard gunfire on the first and 
third floor. He opened the door, admitted the girls, turned on the lights and 
left the door open. 

About a minute later 9·a police·officer came through the open door and· 
fired a shotgun .blast through the clothes closet door and the bathroom. The 
officer _then ordered. the trio do\>mstairs. • Upon approaching the first floor, .. _ 
Green observed a Negro male, later determined. to bo Carl Cooper, lying on tha • . 
floor in the doorway of ·HoomA-2. A Nat1ona_l Guard Warrant 01'.t'lcer was at the. , 
foot or the stairs,· ·: ._ • • • • • • :-,::":_.':_ 

··•.·. 
In tho lobby' were np~roxirn~tely eight, (8) police officers and three (3) 

National Guardsmen. One ot them ordered Green, the two girls and four (4) 
other Negro .males to stand, spread-ea~led, with· their faces to the wall. All • .. 
of the persons against the wall'were then beaten with rifle butts and black-
jacks. ' 

The police officers than took the t,io men who had been staying on the 
third_ floor, one ·or tliem determ~ned to be Michael Clark, into Room A-2.---.Gree_}!__ 
could henr the officers beating him, demanding to know who had the gun, Then • 
another boy was taken to Room-A-4. Green hear.d the officers beat him and 
bring him back out. .The officers then took the two girls into Room A-4, and 
Green then heard 1 the girls scream; Green was then called in and saw that Juli· 
was bleeding about the· forehead, a mattress on the floor was bloody, and •. 
Karen's clothing had been torn. Green was questioned as to his relationship· 

_with. the girls an~ th~y were then. orderer back to f'ac~ the_ wall. _ ·_. . I".·. 

A police officer then threw a knife on the floor and told ono of the boys ·..•. 
to pick it up. The boy pfcked•it up and then dropped. it. • •. 

. . . • . . ' ...•-:.··· 

The Warrant Officer who had been standing at the foot or the stairs said,"·\;· 
"let me take charge",: He grabbed a boy and took him into Room A-4. A shot • .. _ 
was fired, apparently irito the ceiling to· scare him. --The Warrant Officer c.ame . :· 
out and grabbed another boy and took him into Room A-3. Then a shot was heard.: 
and the Warrant Officer-returned saying;'"that _Nigger didn't even kick". . >L:_,: 

At that time,··addit:t"onnl tiring was··heard out~id~ .and several ot the .::·'': 
polico officera and.the W~rrant_Off1oer-left, ~enving two (2) police o~ficers-.r.::: 

: _out, T~e fail~::i,<ilr! 0f~O~!~~t{'Ir:!;i~!?JJf 0i;~~~~1~;~~)d~~J.~/~i:e:~
_.with· two (2) othe:ti itlt- ,the;,,Neg~9-males, : let:~ ·::.through_)loo~ ~"."2.\.lhera .. tha. d~ad. :-.;,:\f· 

Coope~ "!a,s ?\·\:: ·_ !Jt;}?body of • Carl •f ·>, { ·c ,: : ;:-; §{tY:, ::; ·:-:: '. .. •.-:(:\]}_• 
1.•· .... . • .•. ·, . ~ . ' . . .. . ·. _._...,_.. -
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·Green did not know kifiof' the other tenants of' the bui.lding, with the . ·. .-.>··. 
exception ·of Juli and ~aren. • - .. .•• ·······-- •,;.~:·. ... • ·.•••. ' .,·_. --·. . .. ~ 

: . On August 2, 1967; a· show-up was conducted from Green on· the 9th floor . • , •.. 
• or Police Headquarters against Detroit police officers and National Guardsmen.·· 
; Gre..en was unable to identify: any Detrt>i t ·;Poltoe:;officers, but did identity . , · 
•a Na t!onal Guard~µiart _'!"ho was --l~ter cleared b'y alibi. . < :,.,.. : ,.: 

\ . ·, ' ;

\ 
Synopsis of statement taken from 
Karen Mallo;r, 18/F/W, 1086 Bryden, '.

•' ... 

Columbus, On10 •. • • : . 
I . 

Karen Malloy stated that she and Juli Hysell registered at tne Algiers .. 
Manor Motel on Friday, July 21, 196? 1 and stayed in Apt. #A--12. · On JUl.y 23, •._.· 
1967, the two girls moved into the A.Lgiers • Motel proper. ,. . •;'.>;'.; 

I . • . ,, ~ .• 
; • . • !' • ,• : ·J 

About 1,00 AH! July 26, 1967, Karen Malloy stated she and Juli Hysell •,~.·-
went to Apt. lfA-2 ~ the Manor with Michael Clark, Lee Forsythe, Carl Cooper,, -

·Fred Temple and Aubrey Pollard. (The witness knew these men by their first 
names ohly) • • . ·. • •. • 

••. ·,: . 

. Malloy stated they had something to eat then she·· Juli Hysell Michael . . :. 
, Clark, Carl Coope'r and: Lea Forsythe went to Apt. #A-14· on the· third floor to • • •• 
. listen to records. While in the room, Carl Cooper pulled a pistol out from 

under the bod. Cooper and ·Forsythe were playing with 1 t. They had blanks in · 
it and Cooper shot it twice. Then Carl Cooper and Lee Forsythe left the room 
and returned to Boom A~2.· In.about three minutes, cari returned with Aubrey
Pollard and Fred Temple who had remained in Room A-2. · • • .- . • • ., .. 

' ' ' • . >(
Malloy stated a shot· then came through the window and everyone got on the·-.~ 

floor. Malloy stated ·she did not know who fired the shot, but she figw::ed it. , ·.: 
.· was a policeman because she ·saw a Detroit Police car parked on Euclid, north· >:': 

of . the manor. • 
;:,·.·. 

Malloy stated the ·group all crawled out of the room and she and Juli went.·_· 
to tho second i'loor and into Room A-7, which was occupied by Robert Green. 
-While in Room A-7, Malloy stated she heard more shots, then she heard the 
_police walking Up the ,stairs. Robert Green opened the door and told the girls 
to sit still. The soldiers continued past the room and went up to the third. 
floor, to Apt. A-llflYwhere Malloy heard tne policemen knocking and banging
things around. She tnen heard the policemen coming d_own the stairs and Robert 
Green shouted, "don't shoot" •. A policeman came to the door and fired a shot 
into the room. Malloy, Hysell and Green had their hands up and the policeman
tired a rifle or shotgun through the closet door, then sho~ through the wall 
into the bathroom. Two more policemen entered and knocked Malloy, Hysell and 
Green to tho i'loor. The· policemen ordered them to their feot. and pushed them 
down the stairs. While she was going down the stairs, ·Malloy stated she sa"1 
Carl Cooper .lying in Rdom:A·2t With blood. on him. Six (6) or seven (7) police­
men in tho lobby ordered Mall.of· and her associates :-to place "their hands against.
.the east w~l of the lol>by. : • • • • • 

I 
·I 

.. 
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_ Malliby stated that.while they were all lined against the wall, the 
policeman who first entered Room A-7, walked up.and do\m the line hitting tba • 

• people in the ribs and. asking who had the gun and who was the snip'er. 
• ' ·, t • • 

Malloy stated thiil officer~ toolc other people trom the wall into tho· rooms •• 
and questioned them. She stated the policemen toolc Michael Clark into Room 
A-31 sho hoard a shot and she boli~ved tho police killed Michael Clark, At 
about this· time, ton (10) soldiers entered. . • • 

Malloy stated she heard anunidentified officer ofter a knife· ·to one or 
the men against the_ wall and threaten to kill him if' he refused to def end . . 
himself. She stated she heard a shot and heard the.man being taken into Room . 

•A-3. - ">' .. ·.. - •. _ _·.:,_... _·-,;_ ,:;,, - _·• ... · ... : - .. 
Malloy- ·wa.·s taken' into Room A:...4twice;· and: quostione·d.·\'.-. She ~d her·:_ -dr~ss • 

. torn by the pil>li~elllllll_who.firs~ entered Room A-7 ~ ,\ti-. _ -·, -.:-.• • •• ; ,. ', i 
• '•,•:1:\J i••• I ,•,t •/ ,, ,'#, ! '\ I , .. : • ,:, <,1, I .r'•~-:-_!1t ,~,., J ,,__! I ~::.~~:·~ ~,.: • \ l ◄ 

··_ "Ma1101'·_._stEi~~t:·'.tlui:t,/during'.· ~Jlf) shot~-.:{'---·.;· : -°iha'• uho.ie-l ~v~~t~rshe?s~-~··n~· 
-:,. ,_.---·: ;- ,:,(-' - •• ' , '. •. ~·, ·.:J_:_f\·)//{::"/-). :' - ' -.. ·., 

. ~~·•. i •••• 

.. 
,·. ·';. 

. 

. ·,; 

Synopsis of statement taken from Juli 
Hysell, 18/F/W, 4903 Kresge Dr.,

' - Columbus, Ohio _ • 
- . 

Juli Hysell: stated that· she and her girlfriend, Karen Malloy, had been 
staying at the _Algiers Motel since July 22, 1967. The girls met Michael Clark 
and Carl Cooper ~bout, two (2) weeks previous,.during a stay at the Manor Annex 
of the Algiers. • • -- • 

About midnight, Tuesday, July 25, 1967, both girls visited Carl Cooper in 
_ his apartment (A-2), dn the manor house, where they saw Lee Forsythe and two 

other Negro fellows that Juli did not ~ow. After eating a hotdogi the girls 
went to Michael Clark's apartment (A-l4), in company \dth Cooper, ,1t·orsythe and 
the two unlmo\<m Negro men, ~here they visited with Michael Clark. 

During th~s. time-, Carl Cooper fired a gold and silver blank pistol· tm'.rard 
Lee Forsythe; Lee ran out as though.frightened. Carl ran out the door and • 

_returned in a minute or so. • 

Carl looked out, the-window and said, "the police are out there." Clark 
looked out and also ~aw the police. Suddenly, a bull~t came through the 
window and everyone c.ra.wled out of the room. Hysell and Malloy went· to the 
second floor and were admitted to Room. A-7 by- Robert Green_.- _The girls had met •· 
Green a couple of days·earli~r. The girls told Green there was ·shooting going 
on, and he told ,them ,to sit -~n the bed and put their hands up. Green opened 
the entrance door.· I:ri a:rew minutes, a police officer came 1n the- room _. 
car~ying a rifle or shotgun. He was 6', 190, white, looking 'Wild. The police-_.­
ma,.n shot through the closet and asked _if anyone vas in the clos~t or bathroom. 
"··- __ ,.. M-.... .,,,. .m .... -;..::- ·Y'lt'IH,~P.J ~rricei'e th~n_ enterede' Ona or -tham oraered Groan,_ 
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Malloy and Hysell to stand up with their hands up. The first officer who. . • 
entered the room, knocked Hysell dovm with the rifle butt and another officer. : 
knocked Karen Malloy and Robort. Green downo Hysell got up and the same of- •. • 
ficer knoclccd her down aga:l.n.· HysolL got up bleeding from the forehead and. 
the officers pushed her, Karen and Green dovm, the stairs to the first floor, 
and lined them:1 against. a Wall, facing Woodward, in the· hallway. •. . .,•· . 

. . . 
' 

' ' 

The officer asked who did the shooting and who had the gun. They took 
Michael ·Clark into a·room·and fired e. shot and made Hysell believe Clark was 
dead. • ....· 

Hysell! Malloy and Green were taken into A-4 where Hysell saw an Arm-y: •• 
man and a C vil Defense man. The Civil Pefense man told her she should have· 
her head fixed. The three were sent back to the wall. 

While at the wall Hysell heard three or four shots fired. She does 
·not kr.ow what rooms. Hysell was finally told to leave.·: She left with Karen· . 
Mp;llO.i through the fro11t·door; ·accompanied by a police officer and an Army ::1 '.·. • 
man,who escorted them to ..._ #2 in the motel • ,: :: room proper. ,;:·.0:-•:; 

.. . .: . . ~-·:.-:~ ".•: :-. . ' ....' , ·;;·~ ' 
: Hysell did not see Carl Cooper in room A-2. r' .• .,-•. 

On August 1,. Hysell viewed soldiers in a police s.howup and she did not 
recognize any that were. present at the. motel.· On July 31,. at 10:18 PM,. . .•. ,,. 
Hysell viewed police officers in a showup and saw one man who looked familiar,·· 
but she does not know .f'rom where. • •···.·•..• •• 

. .: • 
Hysoll ··on1y· heard· the shots tired by Carl Cooper before the police oameo. ;: . • : 

, ' . • : ~' 

' './ ._:;{\/_:.' 
-:, .. 

Synopsis of statement taken fronu 
Roderick Davis, .20/H/N, 13881 Maine 

• I· 

. Roderick Davis stated :-that on July 23, 1967 he registered i~to 'room A-3 " 
at the Alciers Manor Motel •. On Wednesday, 7-26-67, at about l:OO· AM, Davis· 
stated he was in room A-3with Calvin Reed and Fred Temple, and he heard 
several shots fired ·from ._the roof of .the motel., followed by more shooting and 
windows breaking. • • 

Cleveland Reed w~s :ontie telephone talking t~ his girlfriend, Glenda 
Tucker, 15/.F, when someone f'orcedthe apartment door and two or three soldiers. 
crune in and struck them with their rifle butts and ordered them to line up 1. • .. • • 
facin; the east wall in the lobby. Davis stated that the soldiers repeatee1ly •. 
asked, "Who has the gun'l, 11 struck and threatened to kill him. • Davis stated ' . : . . 
that he heard one of the men lined up at the wall say that he was with two -·.'. 
or three o'ther fellows upstairs who had a blank or air pistol. . • .• •. • 

' . . . .~ 

While s-tandln:g at .-thei wall,. Davis ~tated he heard two shots upstairs. . 
Davis stated a soldier threw·a knife to the floor and ordered one of the men· 
to p1clc it up and cut hint. The soldier stated.that if he didn't, ._he would • 
kill him anyway.: Davis.·stated the fellow dropped the knife and 1 at this time, 
he heard a ohot fired ·and heard·the-fellow drop to the. floor •. one of the . . .' .. .. ·. . . . • ... . : • . . .~ .... ; 

p •• ••• ·•. 
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soldiers ordered.Davis i~to HoomA-4and told him to lay on his stomach, and 
the soldier shot into th.e floor. Another fellow was lying on the floor next 
to Davis. At this• time Davis heard shooting on the outside and all the 
soldiers ran out, arid in about five minutes they returned and ordered Davis . ,,. ::· .. 
and the others to walk out the back way. Temple and another fellow asked .­
permission to get their shoes. Davis and Reed walked through Apartment A-2 
and out the rear door of Apartment A-'5. Davis stated the only people he knew· - , 
at the motel were Reed ari~ Temple. He did not witness anyone shoot anyone.· • .. 
JJavis stated he did. not see any.police officers, only soldiers and National 
Guardsmen. ·Davis stated ~hat. on the way out he saw .a fellow lying on the . 
floor in Room A-2. Da~is states that before the shooting started and before 
the soldiers came into the building, tho entrance door into Apartment A~3 was . 
standing open ·and he saw three fellows run upstairs, heard shots tired and 
then observed the same three fellows run do\mstairs, and heard .shot~ _fired , .. 
,from A-2 or from the vicinity of Virginia Park. Davis stated he believed-the __ 
fellows had handguns. as he did not see any rifles •. Davis received first aid . • • 
for his injuries-·at the St. ·Francis Hospital .• 

&ynopsis of statement taken from . 
Cleveland Reed, 18/M/N, 18081 Angiin 

Reed states that he was staying with Davis and Fred Temple in Room A-3, 
first ~loor, of the Algiers M~or Hotel. On Wednesday, 7-26-67, at about . 
1:00 AMt he was talking to his girlfriend, Glenda Tucker, when all of a sudden: 
he heard gun shot from the roof of the motel over the motel. He stated there 
were five or six shots, and he laid the phone down and all three hit the flooro 
Reed stated he heard what sounqed.like someone returning the gunfire. A few· 
ndnutes later someone kicked the door in and three policemen entered. He 
didn't know if they were Detroit police officers or not.· He stated th~t he 
saw some Dctroi t police ·officers there and a lot of Army men. Reed stated the • • 
police officers struclc them with their rifle butts and ordered them out into : 
the hallway! and to stand facing_the east wall. He said there were. about nine:-­
people, inc uding two Whi.te girls. Re heard police officers and soldiers ask . 
who had the gun, and one of the fellows at tho wall said to another fellow, . ~ ..... 
11Tell thorn who had the gun· Carl is dead. 11 These :fellows then told the of- . : 
ficers who had the guns.· Reed stated he heard someone take Davis into Apt.· ' : 
A-l+ and heard a shot fired. At this time he _heard some .shots firep in the • • 
vicinity of Second and Virginia Parle, and a lot of the officers le.t'-t at this 
time. Some State police _officers came (they wore patches on their shoulder) .. > 
and told us we could go •. Reed heard Temple ask if he could go _to his room and ·• . 
get his shoes. He n_eYer.'~..aw:.Temple again. . .. • •. ,. • . . .. • . ·: 

. Reed stated he did_'.-riot wi.tness anyone get shot. On the'way out ..through··, ...·.-•• 
Room A-2, 
stated he 

Reed observed 
saw no .one in 

a fellow lying
the motel with 

on tha·floor 
a gun, other 

inside the room. 
than the police • 

He 

.. . 
. ,. ·' 

•• ~·· •. ,·.:-- .- t /.: ': . 

. . :.· • 
. .. ., 
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Synopsis of Statement made by
Lieutenant Gerald Hallmark, 

. Assigned to #13 Precinct 
. . 

On July 31, 1967, Lt •. Ha_llmark, reported to the Homicide Bureau in • 
company with the following officers:. Patrs. Paul Rehn, Edward RJley,
Gerald Kissi and William Jones •. Patrs. Ronald August, David Senei'k, and 

·Robert Pail e, also reported to the Homicide Bureau, for the purpose ot 
being questioned regarding their activities on Wednesday, July 26, at 
the Algiers Manor Motel. Lt. Hallma'rk reported that at approximately 
2:00 PM, Patr. Ronald August asked if he could speak to him in private
and they stepped into a corridor just outside the Homicide Bureau~ffico 
where Patrc August stated he had shot one of the men at the Alfiers 
Motel and asked if he could get his original statement hack. ~A few 
minutes later Patr. Paille .approa'ched Lt. Hallmark and stated 11I shot. _. •• ·.: .. 
one or the other man. 11 ·Lt. Hallmark asked fatr. Paille it he knew •..••• •. >'. ':,_,; 
who shot the third man.and he .replied "No". Lt. Hallmark then asked • • .- •• • 
Patr. Paille wha1;;part Patr. Senak had in the shooting, he anSt:rered, .~. 

1"We shot 
', 

almost simultaneously
. . 

at tha man. 11 
• .,: 

... ,· •• .. •. . ' ; ·.·• 

• • ,:' . -~~' ~ 

- .._ .
Synopsis or Statement taken from 
Patrolman Ronald August
Assigned to #13 Precinct 

Patr. Ronald .A1.rnust was questioned by Lt. Elmer Reed, Det. Sgt. • • • • ·, 
Clifton Casey, and Det. Robert Everett of the Homicide Bureau. He stated 
that on July 25th, 1967, he was working from Noon to Midnight at the 
13th Precinct and was assigned. to task for·ce 2 which consisted of two 
Patrolman and 2 Army men in the back seat, and.three Jeeps contain~ng
12-15 Army personnel. ·August stated that on July 26, about 12:25AM .he 
received a radio run to Woodward•& Euclid that the Axmy was under heavy
fire. On arriving at the scene, August stated they left their Scout car . 
on Woodward Avenue and took cover on Woodward Avenue behind a brick wall, 
a gateway to Virginia Park. August stated he observed Army personnel at 
Virginia Park·and Woodward at the Algiers Motel. August stated he 
approached the Algiers Manor and entered from the Virginia Park side. 
He observed a negro man who was wounded, lying on the.right side. of the 
lobby and saw another .woun.d.ed Negro man· to the left of the lobby just 
past the stairway, he was in a sitting po~ition. August stated he went 
upstairs and looked.in all the rooms and found no one and·no weapons.
He stated he returned downstairs, went out~ide, walked arou:od the Manor 
house and found .no weapons. August stated he then returned to Woodward 
Avenue and brought his. Scout car.to the Virginia Park entrance to the 
Motel. Aueust stated he them called over the police radio stating that he' 
had wounded men and prisoners. He then returned and entered the Manor 
House and saw pe·ople standing again.st the wall. August stated he then took 

·two white girls into the first room to the left of tijis hall as you enter 
fl'om the Virg 9inin Pa.rk. entrance and questioned them a.bout the shooting
from upstairs. He stated that they had heard shots but did not know who llad 

•been shooting at the otficera. • .August .. ·stated that. t~e girls told him that 
• • I ~ < •\ ~. 0 

~ . ' :-·,• •. . 
,. 
. ,· . 

. . ,., .. ·. 
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they had been with a negro man wµo had just been discharged from the Army
and. thought his name was Green. August called· Green into the room where 
he had the gir 1 s ~nd Green informed Augu~t that he had been with the girls·_
since last Friday. August stated that he· observed the girl with red hair, ;i 

later identified as Juli Hysell 1 had suffered a laceration to the head. • - - .• 
'. •.. He told her as soo.n as help arrived she· could be taken to the hospital

for treatment. August then told the two wight girls and Green to go back 
to the lobby and join the rest of the people against the wall. He also 
told them that as soon as a wagon arrived they would be conveyed to the 
.station or a hospital. At this -time, August stated that one of the 
negro men at the wall requested to see an officer in another room·. August
stated h.e did not knownthe identity of the negro man.At this point,
Lt. Elmer Reed, showed August the photograph of Aubrey Pollard lying in ·. 
Room 3-A. The photograph was taken by Police photographers before the 
body had been removed from the scene. August stated that the body in 
the photograph was the man who requested to see an officer 1n another room. 
Photograph initialed "E~R.11• August states he then took the man into the· 
room, left of the-lobby and the man informed August that he did not know 
who had been shooting at the of£icers and he pleaded to let'he and his 
friends go. August informed him that everyone woUl.d be taken to the 
station when transportation arrived. August then stated that the man 
asked if he was going to be shot, August answered "no", stating he bad never 
shot a man in his life and he had no reason to shoot him. The man then 
grabbed August's shotgun and pushed him to the bed. August .-screamed, 
"Get Back". August stated they then both stood up and the man let go of 
the gun. August pUl.led the trigger, but the gun did not fire because the 
safety was "on". Au&ust stated he then released the safety and the man 
reached for the shotgun again and August pushed him away and fired one shot.· 
August believes that the blast struck him in the right side. August stated 
he did not want to shoot the man but the man wanted the gun and wouldn't let 
go. August stated that the wagon never arrived. At this time, Attorney_
Norman Lippitt entered the room.and requested that the interrogation cease. 

\ . 

Synopsis of Statement taken from 
Patrolman Robert Norman Paille 
Assigned to #13 Precinct 

Patr. Robert Norman Pai_lle J2/W/M wrote a statement at the Homicide 
Bureau on July 31, 1967 he stated that on July 26, 1967 he was assigned 
to Scout Car 13-ll and fask Force #2; he was accompanied by Patr. Ronald 
August and David Senak .. He stated that on Wednesday July 26, 1967, about 
12:15AM they received a radio rlin to Woodward& Euclid, that 11Army was 

11 •under heavy fire. Patr. Paille stated he was in the last Jeep which was one 
of three(3) jeeps, following a Sco~t car. . 

Upon arriving at the scene Patr. Paille observed that everyone had taken 
cover, he hid behind a jeep. Patr. Paille saw men rushing the Motel Mapor ~ 
and he followed, ent.ering- through a door at N.E. corner of the Motel .. 
Paille stated he saw a·body lying on the floor. He then rushed to the 
second and third floors and assist.ed in searching for snipers and guns.
Paille then returned to the first floor and beard some of the Guardsmen say
there was shooting down the. street. He investigated and found no one •. 

https://assist.ed
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Paille said he thought he saw ~ome State Police officers at this time. 
Paillo then returned to the Motel and was told by his fe:Jilou officers 

that a wagon had been called to pick up the bodies .. • Paille said that at 
this timo, part of their convoy·had left for another trouble area. Paille , 
said that ho and his two fellow officers then left the scene. 

On.July 31, 1967, at l130PM, Dot. Sgt. Clifton Casey then asked Paille. 
how many bo~ies ha hud seen in the buildine. Paille answered one dend in a 
room in the NE corner of -the.building and one dead in the room on the first 
floor on the North side of the building. Casey asked, when you left the 
building where were the other.occupants of the building. Paill"e answered 
they were lined up against the wall, approximately four (4) men and two 
(2) females. Casey asked, what were you armed with. Paille answered a 
30-30, a 35? mag and a service revolver. At this time Paille told 
Lt. Hallmark that "he shot one of the other men. 11 on the same date at 4PM 

·net. Sgt. Casey attempted to question Paille further. Paille requested
that he be allowed.to consult an attorney before ans.~ring any more questions.; 

Synopsis of Statement taken from 
Patrolman David Senak • .: 
Assigned to #13 Precinct 

On July 31 1 1967, at 4:J.OPM, Det. Lt. Alfred Pare advised Patr. Senalc 
of his constitutional rights andSenak made the following statement. 
110n Wednesday, July 26, ;t.96?, I reported for d"Q.ty at 12 Noon and was ,
assigned to Task Force #2 comprised of Patr. Paille, Patr. August and . -.,_.i 

myself, together with about 12 to 15· National Guardsman. We had one Scout · ,,. 
car (Myself and Patr. August) along with two guardsm.an) and three jeeps. :., 
Two jeeps contained 1111 guardsmen aD;d the last jeep con~ained guardsmen and ·.. _' • 
Patr. Paille. At 12:15AM we received a radio run to assist guardsmen .at . . • 
Euclid':!and Woodward "Guardsmen under fire." We were at Woodil!and and 
Cameron and proceeded to the scene." Quest: What did you see when you 
arrived at the scene of the run? Ans: "I saw local, State Police and other 
guardsman advancing on t~e Manor from Virginia Park. Quest: Were these 
officers and guardsmen.shooting at the manor? Ans: "Yes11• Quest: Do you 
know if there were any -shots coming_ from the Manor? Ans: "Not for sure" 
Quest: where did you park.your vehicles? Ans: 11 On Woodward Avenue in front 
of the island at Virginia Park~" Quest: Could you see other police vehicles 
·or U.S. Army jeeps? Ans: _111 saw some State Police cars o~ Euclid at Woodward." 
and jeeps all around. the area. 11 Quest: After you got out of your vehicles •. . • 
what did you do? Ans:: 11\'~e separated and went toward the back of the Manor ; · 
House. I took cover by the edge of the main part of the motel. I believe 
State Police broke open 1;;he rear door.of the Manor House and then I watched 
the roof of the Manor House as I approached the back door and went in. 11 • 

Quest: Where did you·go when.you went into the Manor House? Ans "I· went to 
the second floor with another police officer ( white and in uniform) and a:. 
guardsman. 11 Quest: What kind of weapon did you have? Ans: "an 8MMmauser ·: . -, 
(my ow) 11 Questz Did you try. to gain entrance to all the rooms? •. Ans: "Yes 
all but ono11• Quastl' How did you got into tha.t room? Stop, lf:iS3 PM, 
Attorney Jlorman L1pp·~tt • ente.red and questioning ceasedf~ • • 

. -•, .·, 
•.• i __\. 
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Synopsis or Statement taken from· 
Patrolman PauJ. Relm 

. Assigned to #13 Precinct 

Patr. Paul Rehn, #.13, stated that on July 26, 1967 at approximately
12:15AM1 while assigned to Task Force IP+, Car 2, he went to the area of 
Woodwara and Euqlid, As he got out of his Scout Car he was told that 
shots had been fired ~rom the Manor House of the Alglers Motel. Patr. 
Rehn stated he positioned himself at a car wash West or Woodward on Euclid 
and heard several more shots fired. Rehn stated he saw Detroit Police,
State Police, National_Guards and private guards on the rear porch of the· 

. manor house and th~re was more shooting, and all the otficers went inside. 
Relm stated he followed the officers in and observed a negro male laying
face down in the- ro9m apparently dead. Patr. Rehn stated he then went 
into the main hall and observed~ or 5 necro men and two white females 
standine facing the w~ll. At this time _he met Patr. Kiss coming down the 
stairs who said unit #1+was leaving. P.atr. ·Rehn stated he observed . 
sev~ral National Guardsmen and a private guard in the ball and left by
the near door and returned to his unit. At this time, Det. James Cowie 

·asked Rehn if he went-into apartment A-3 and he replied, "No". Det. 
Cowie asked about the priva~~ guard and Patr. Rehn replied he was negi~o and 
there were approximately 5 National Guardsmen present. Patr. Rehn stated ha 
did not fire his weapon ·whila in the manor house. 

Synopsis of Statement taken from 
Patrolman Gerald Kiss 
Ass~gned to #13 Precinct 

Patr. Gerald Kiss 28/W/M, #13 Precinct1, stated that on July 26th, 1967 
at approximately 12:1+5AM, while assigned to Task Force (fa+, the Task 
Force was stopped by a pri~ate guard at Woodward& Euclid and told.by the guard
that he had heard shots and saw two men enter the rear of the Algiers Manor 
House. Patr. Kiss stated he left the patrol car and approached the Manor 
house and observed other officers, both Detroit Police and State Troopers,
also taking cover. Patr.- Kiss stated he, along with other officers, 
advanced to the rear·door of the Manor 1:Iouse·and heard several more shots 
but couldn't determine if they came from inside or outside the Manor House. 
Patr. Kiss stated he entered the Manor.House through the rear door and was 
the first person to enter. He went to the front of the room and looked out int< 
the hallway and saw a negro male laying face down in a pool of blood. Patr. 
Kiss stated he approached the man and then h~~rd voices on the second floor . 
and nent up a stairway where-.he met 3-1+ negro males and two(2) white females 
coming down. Patr. Kiss·stat.ed he approached the top of the stairway and 
heard more voices saying, "We~e uphere" and the persons(2 negro males) came 
down and be checked them for weapons and ordered them to the first floor .. 
Patr. Kiss stated other officers were present and were checking rooms'and· he 
returned back to the first floor where he observed the two negro men he saw 
on the third floor standing against the wall with the others. At this time,
Patr. Kiss was approached by a State Police Corpora-1 who asked if he had 

. shot anyone and he replied.tha~ .he had not and the Corporal replied that the 
Task force should resume patrol as overything appeared securee Patr. Kiss 
sta-ted there were ·other .Police officers and guardsmen present vho were around ~ 
prisoners and he and the. State Police Corporal left the scene. P~tr. Kiss statec 
he did not see a National Garrant officer on the premises. •. 

https://Kiss�stat.ed
https://where-.he
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Synopsis of Statement made by
Patrolman Edward Riley 
Assigned to #13 Precinct 

On July 26, 1967 at 12:45AMwhile assigned to Kiefer unit 4 with 
Patr. Kiss and State Police Officers and lead officer manned by Patr. Jones 
and three (3) State Police officers. Riley stopped at Woodward and Euclid 
and was informed by a private guard that there were snipers in the Algiers
Manor Motel. Riley and Kiss ran to the rear of the Manor Motel and took • 

shelter behind a vehicle. Patr. Kiss·yelled to the snipers to come out 
but received no response. Patr. Riley then went to his Scout Car and intended 
to u~e the loud speaker. While at ·the Scout Car talking to a State Trooper,
Riley heard a volley of shots and then someone yelled that it was all clear. 
Patr. Riley, Kiss and Jones then returned to their patrol. They .asked each 

• other if anyone had fired and they said no, so they proceeded on their patrolo
Riley was questioned by Det. James Cowie. Quest: ~id you go into the bui.Il.ding? 
Ans: "No" Quosti Did yc;,u see a guard warrant officer. there? Ans1 ·"No" : • • 

Synopsis of Statement taken from 
Patr. Williams. Jones 
Assigned to #13 Precinct 

Patr. Willi~m s. Jones stated that on July 26, around 12:45AM, while 
assigned to Ta:Sk Force l/4 an "All unit" radio message was received saying
"Snipers at Woodward ·andEuclid, 11 Patr. Jones stated he, on arrival, observed 
two (2) private guards crouched behind a car on the N.W. corner of Euclid 
and Woodward looking toward the Algiers Manor house. One of the private
guards said 3 shots had been fired by two(2) negroes, One wearing a yellow
shirt who ran into the rear of the Algiers Hanor. Patr. Jones stated he 
observed a negro male wearing a yellow banlon shirt come out of the alley with 
his hands raised saying, 11Don1t shoot" and stated to Patr. Jones that he had 
been playing chess at· the Motel ·and was on his way home. (Patr. Jones thinks • 
he gave an address of· 121·w. Euclid) Patr. Jones turned him over to several 
National Guardsmen and went to the Manor house and entered via the rear door. 
As he approached the p.oorhe·heard a, series of shots·coming from inside the 
building. Patr. Jones stated he observed a negro male laying on the floor in 
the bedroom obviously.dead. At this time, he heard someone say everything ':13-S 
urider cohtrol and he turned and went back out the rear door as other offiqers 
were inside,·· Patr •.. Jones stated he did not fire any shots, ~d as the other 
officers ret~ed, they resumed their patrol. , 

·.• 
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Synopsis or Statement made by
Corporal Hubert C. Pasemai 5th Dist.,
Hqds of Michigan State Po ice at • 
Paw Paw Po·st • • • 

On July 26, 1967~ Corp. Pasema was the Sqd. Leader or Sqd. 36 also 
known as Kiefer 1+. . · . 

Corp. Pasema states that a radio call was received from the State 
Police radio that there was a sniper. Their Police Vehicle was driven 
by Patr. William Jones of the ,13th Precinct. Patr. Jone.s informed 

•_Corp. Pasema that they were at the snipe~ location. 
Corp. Pasema states that at the scene he observed National Guardsmen 

·and a couple of men he assumed were Civil Defense men. One of the men 
advised Corp. Pasema that~ sniper was in the. vioinity of alley rear of a 
car wash. ·Corp. Pasema states all of his squad then left the vehicle . 
except one officer to: watch· the patrol _car. .• . 

Corp. Pasema states he observed an l;JD.knownnogro male about 20 yrs
old coming from the alley next to the car wash, his hands above his head, . 
holding sun glasses .. Negro man was searched and informed Pasema he had 
just left an apartment where he had bee·n playing chess and was on his way
home which was four· houses from the car wash. 

Copp. Pasema states that while talking to. this. unknown negro man he , ... 
heard shots fired from the rear of the car wash. The negro man was left • • 
in custody of Trooper Stanley Lutz .. 

Corp. Pasema proceeded to the rear of the ·car wash and observed some 
one shooting out the flood light because it was exposing the officers. 
Pasema then took a position behind a cement trash burner located in the 
alley after learning that the sniper was in the apartment house behind the 
car wash. Pasema states that he hea·rd lt shots fired from inside the • 
apartment house. About the same.time he observed State Police Trooper
Archie Davies and·a couple of Detroit Police officers approachinga?;ld
entering the rear door, Pasema advised them to stay away as t 1ere may be . 
Police officers inside. Pasema states a Detroit Police officer ran to the 
front of the building ·and returned stating that Police officers were inside. 
Trooper Davies and Detroit Police officers then entered the building and 
immediately he heard· shots fired on the right side of the building inside. 
He saw a red flash from through the venition blind. 
• Pasema states shortly then after Trooper Davies and Detroit Police 
officer Jones came out of the house they told him two (2) had been shot. 

Pasema then entered. the house through the rear door, he saw a· man lying 
on the floor in a pool of blood. . • . • •. . 1 

As Pasema entered the. hallway, he observed lt or; negro men and two 
white girls against the wall, Detroit Police were searching them. . 

·Pasema then left and asked the members of his sqd. it they had fired any
shots, they said ·no. • . . . • . , • .·· . • . _.:: • .· • · ,, : ··:: · ·. : . · · :·.· ··: . , ... · · -~. • 

• Pasema stated he was carrying a JO cal.;Carbine:andibad:··tirad 3 .shots•· 
at a street light near the- car wash.· · • • · :,,·:·_,'._,· •.::,,,;-· •·. • .r;_ :· 

I i 
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Synopsis of Statement taken from 
Michigan State Trooper Archie D. Davies· 
Badge 266, Assig~ed Squad 36 _ · >-

Trooper Davies stated he' was part of Squad 36, riding in the first car, •• 
.. 

·Vehicle lt50lO, ·on July 26, 1967. Trooper Davies stated that on arrival 
he was informed that the sniper fire was coming from the vicinity of the 
Manor HouGe. Trooper Davies stated he approached the Manor House from the··· 
North side via a car wash and observed a negro male taken into custody by
other.officers. This pe~son was wearing a yellow shirt and in his late • 
teens. Trooper Davies stated he fired 4-5 shots at a light in the-rear or. 
the car wash and the light went.out and.he then advanced to the Northwest 
corner of the Manor house where he observed other officers in the front off 
the house.: Dav_ies stated he went to .the Northeast porch, in the near of .•, 
·the building, and opened the door and a.t this time he heard 4-5 shots and •• 
was unable to determine where they came from and at this time an officer . • 
came around the building and asked if he had shot and he stated he had not~ 
Davies stated he theh entered the room, checked it, and then into an 
adjoining room where he observed a negro male laying on the floor, face 
down, obviously clead. Davies·stated he heard shooting from an adjoin:1ng 
room ahd:. entered it and met a uniformed officer coming out, he believes 
a Detroit Police ·officer, who had his revolver in his hand pointed up.
Davies observed empty cartridges f0lling to the floor. Davies stated he next 
observed two negro men in the corridor and he went-out and searched them 
for weapons. Dav:,.es ·stated that· he heard shooting on the upper floors at 
this time and observed a uniformed officer come do'Wll the stairs with a shotgun
and go out the front door. Davies stated he then searched the bedrooms on the 
East side of the building and found nothi~g. Davies stated he then went to 
a rear toom on the northoast side where he found a negro bleeding badly, but 
still alive. Davies. stated he was going for an ambulance and went into the 
lobby where he observed approximatelY.7 persons lined up against the wall. 
Davies stated he watched for a minute or so and then left the Manor-House 
_via the back door •. · Davies stated he notified another. trooper, R. Mickelson, • 
to call for an ambulance_~. Davies stated he did not see anyone shoot any person. 

S~opsis of Statement take~ from 
Warrant Officer Theodore Thomas, 
National Guard . _ 

On Tuesday July 25, 1967, Warrant Officer Thomas was assigned to 
security around the Great Lakes Building, 8401 Woodward, the northwest 
corner of.Woodward at Euclid with a detail of 4 gu~rdsmen, Sgt. Paul 
Gerard, Specialist #.5, Thomas Kelly, PFC Wayne Henson and PFC Robert Seaglan.
Some time around midn1ght Tuesday July 25i 1967 W/9,Th_2mas be_~_rd about 3 shots, 
which sounded like two we~_e fro!Jl .. ~Jf..~~~-Qaiper and one from a ~rg~r cali~-

-r:tr-e-a-i-m, from the direc1;ion of the Motel Annex. Warrant officer Thomas • ,: 
immediately called the "High Command" poli·ce number reporting sane. Warrant • 
off'icer Thomas, in company with PFQ_Sea.gJ.an were joined by a private _watchman· 
Melvin Di_~ll1uk;_~$., another building f].t W?odwfrd and Euclidwho was g\1irding
·a~fd-tlie"two approached the :LµU1e:x:.from Euclid,· at th:ls.tt:unet~he Michigan . • : .. 
State Police were· arriv;in1f~ ·: ~he grQP,P _J>.§)gan shooting in. the direction or . • . • •• • 
the Annex and sever~l alle7 ~;s~ts_ ·and_~liglits .aroun~ the 'Anne_=fwere shot out. ' 

, •. • ; ·:··, •. ;': .. \. / ·,:. I --; '. '.-':. i.·: •\ .-::·. • ,··, . 
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~_gate police .then ~o-~c_ed___entryjQ the building, while .~r!_~?!Lo_f_tt_cer 
Tho~~s and7'F~~~~gl~ll __warted. outside. After entry had been gained, . 

---Thom.as-heard a great amount"of shooting-inside the building. . 
Shortly,A policeman came_from the ·area of the building and when 

asked how many had been. shot he stated 3-4. Then ano~her officer came from 
the building and said_ radio for an ambulance, one is dead and one is still 
kicking. In the-meantime,·a negro man,who was apprehended coming through . 

. the alley rear of the Motel, when the police arrived and being held by
PFC Seaglan, was released wnen the police did not want to take him prisoner.

Warrant Officer Thomas then returned to the Great Lakes building and 
called the Battalion Cornmander,-Lt. Colonel Dryden, informing h:tm of the 
incident and reported no National Guard Casualities. He was referred to 
the S6t. Major Kazup, who requested· War;rant Officer Thomas to check the 
Annex and see what the situation was. 

In company with PFCHenson, Warrant Officer Thomas entered the front . 
door 1 saw private watchman Dismukes, several Army personnel (About 5) and 
two Detroit Police officers,. (p6e of the Detroit orficers he recognized from 
an-earlier·-:tncident) and-, or 6 Negro men and 2 white girls lined up facing)'

"''t"ho=walr on t·he-east side of the lobby. One of ·the officers were beating 
one of the negro men over the head with a pistol and ~hen a blackjack. One 
of the girls was already bloody. The officers were demanding to know where 
the gun was. . . •• 

Warrant Officer Thomas looked in room A-~-and. saw a negro man whom he had 
seen on the street earlier in the nig~.t lying in the doorway apparentl__l_9ead. • 

Jn-room A-3 was another negro man propped up by the bed. He also~appeared to,
be dead. He saw no one else iri•-the -room-; -·warrant·-officer Thomas. in company 
with private watchman:Dismulces searched Room A-4 but found no weapons except 
a knife which was not :confiscated. 

Thomas and Dismukes searched the second floor found no weapons, and 
nbout that time firing broke out down the street and the Army troops and 
Guards1r,en left. Two Detroit officers remained. 

Then one of the Detroit officers pulled the "big man" out of the line 
took him into A-4 pointed a shotgun toward the wall and fired attempting to 
scare the others in the line ,.,ho could not see. This man was made to • 
remain the in room and the officer came back out. 

Then this officer (he was wearing a white Detroit Police helmet& fair· 
complx) asked thoinas if he. wanted to kill one. 

Thomas said yes and took one of the men into A-4 and f'ired a rifle shot 
into the c_~;Lltne, forcing· this man to remain in the room. 
--Thenthe first officer asked the officer with the OCD type helmet(who. 
was dark cpx w/m) do you want to kill.one now. He said yes and the first , 
officer gave the shotgun to.the second officer who took a negro youth from 
the line into room A-3, where dead body was already. A shot rang out and • 
Thomas thoueht he saw_'the man fall with a thud. He did not hear any struggle

previously. . . ·. · · · • 
Warrant officer Thomas was then asked to escort the girls to the Algiers

Motel next door, as he was leaving he was joined by private watchmen Dismukes 
and PFC Henson. Henson had remained by the front door during the incident and 
Thomas is unsure where Dismukes was during the incident. 

Warrant Officer. Thomas took no further action until later when he saw 
Detroit Police Homicide Detectives at the scene and inquire& how·may people· 
,1ere dead, . The Detective said,· three and Thomas states there was so much con­
fusion he Q.1dn1t get a ~hance to discuss the incident with_the Detectives at the 
scene. 

I r; 
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.. 
Synopsis or Statement or PFC Wayne Henson 
20/W/H National Guard, Home address ,-..> 
20479 Riopelle, Detrol t • ,.:::• ·_ 

On July 25, 1967, Hensoµ was one·of the members·ofWarrant officer 
~homas' squad on duty at Great Lakes building Euclid and Woodward on 
the roof when he heard 2 or 3 shots. He and ~pecialist ,5'th grade, Thomas 
Kelly, ducked down to ·.determine w}?.ere shooting was coming from and to avoid 
being hit. 

Inn few minutes.police cars arrived on Euclid and Wood.ward and other 
police cars arrived on Virginia Park bear the Manor annex. The cars appeared , 
to be Detroit Police officers. • • • 

Henson and Kelly then went to the main floor of the building and met 
Warrant officer Thomas who t·old them that be m.d _just reported to his 
Commanding Officer and· was instructed to go to the Annex, enter and determine 
the cnsuiities. (The shooting had already _stopped then) Henson accompanied.
Warrant Officer Thomas and Kelly remained.at the Great Lakes building to 
protect their weapons on. the roof. 

PFC Henson and War~ant Officer -Thomas entered through 'the front door. • \ 
Henson advancing inside only about 3 feet. ·warrant Officer Thomas talked 
with a patrolman who showed• him where tha bodies we1'e. Henson did not look •. 

Henson observed 6nm and 2 white females lined up facing the wall and ~ _•.., • 
, airborno police ·watching them. One of the patrolmen was asking where the :-.· • 
weapon WdS and hitting the male prison~rs with his black jack. • 

. Suddenly there was firing from dmm the street on Virginia Park and 
Henson and a couple of the airborne military policeman.ran out to investigate
but were met by other National Guardsmen who said it was all clear down the·_ 
street. ·warrant officer Thomas had remained at the Annex. .. , ... 

On returning to. the annex Warrant officer Thomas was leaving with .. ., • • 
the two white girls. He and private watchmen Dismukes escorted them to . 
their rooms in the Algiers. • • 
• Henson describGd the off'icer who was doing the interrogation and 
using his blaokJack as .M/W/20-30/~ 19 .. ~•10, wearing a white helmet with a -
decal on 1t. - . · : · , •. • : . . . . '··:'. 

Synopsis of Statement of private 
• ' watcpman, Melvin Dismukes, 24/M/W 

On July 26, 1967 sometime around midnight Dismukes was on duty for the 
United Patrol assigned to the J & R Drug Store and the Lindy. Supermarket 
on Woodward at Euclid. Dismukes stated he was standing in front of the 
Great .lakes life insurance bUilding, Woodward near Euclid, talking with a . 
Warrant officer from the National Guard when he heard a shot from the · . 
direction of ·the manor house of the Algiers Motel. The Warrant officer called 
the police and then they both shot out the street light at Woodward& Euclid. 
More shots came from the ro.of of the Manor house. The state police· arrived•·. 
and parked on Euclid and Woodward, the ·Detroit Police and National Guard 
parked in front on WQodward. Dismukes stated .there was lots of shooting in· 
front and in back of the Manor house and someone yelled it was OK to come in. 
Dismukes stated he and ·the National Guardsmen entered the Manor house in 
company with the Warrant of'i'icerl via the rear door_, which was open. He . 
stated that he observed a n/m ly ng face do,m with his head toward the door 
his -hands ware spread out and· n knife· ,-,as under his left ho.nd. 

I,,.-, 
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Dismukes stated he and the Warrant Officer then went into tho back room 
and saw a second Negro mo.le 'in a crouched position 1 as if he had slipped oft 
the bed. Ha i,ras dressed 1n light colored gray clothing. This man was , 
obviously dead. Di.sttukes stated there was only one de~d man in the room at 
that time, and he and the officers searched the room for weapons, finding none. 

Dismukes stated be observed six (6) men and two (2) White girls lined up
in the lobby with their faces to the wall and he did not hear any shooting • 
while inside the Manor House. Dismukes slated he did not see any State Police 
while ha was in the Manor House and found no weapons while searching . 

D~smukes stated that shooting began do,m the street and he left the , 
building to investigate •. on his return to the Manor House, he s~w-five (5) . 
Negro males and two (2) White girls- come out or the Manor House. Dismukes· 
stated that he, t~e Warrant Officer and a P.F.c., took the girls t~ the Manor 
Motel otfioe. Dismuke~ stated that one of the persons linad up in the lobby 
was a soldier uho had .just been discharged from :the Army. -

Synopsis of statement taken from 
Clara Gilmore, 28/F/N, 65 Mt. Vernon. 

On Wednesday July_ 26 1967, abont 1:00 AM, Clara Gilmore was on duty as . 
the night clerk at the-Algiers Motel, when she heard several shots fired from .. 
the Algiers Manor 1h the· rear or the motel office on Woodward. • 

A few minutes later, she· saw an Army jeep and three or four police cars.· 
park.on the west side of Woodward 1n front of the office. She does not know 
if the officors were State or yity police. She saw several soldiers behind 
the brick wall on Woodward at Virginia P~rk; also some were behind trees. She 
heard several shots. tired then. • .. _. 

After the shooting stopped, a girl called and Clara Gilmore answered the 
phone at the switchboard. The girl asked if anyone bad been shot. She said 
she had bean talking to her boyfriend Cleveland Reed, in Room A-3• Miss 
Gilmore picked up the phone to A-3 and the line vas open. She listened and 
heard someone yell, "get your hands up11• A few seconds later, someone yelled, 
"watch outt he's got the back of' the gun", then she heard several shots. Sha 
then pulled the plug. Clara Gilmore stated a Negro guard from the Hendrix ~s 
on-duty with her at the Motel. ,. 

Clara Gilmore stated that one of' the Hendrix guards found three (3) · . -.... 
bodies 1n the Motel Manor and that she called the Wayne County Morgue. 

She gave the registra.tiori • to a Negro guard tor ..Room A-10 in the M~tel T • 
Manor. The guard had stripes on hia arm. , 

;. 
: . .. 
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Synopsis of statement taken from 
Private Guard Fletcher Williams 1 48/M/N,
employed by Hendrix Patrol Serv1ce. 

' ' 
Fletcher Williams stated that on July 25, 1967, around 10:00 PM, he ~as·. 

on.duty at the Algiers Motel, 8301 Woodward Avenue •. Williams stated he was 
.ass~gned to patrol the motel on foot and he was dressed in his uniform, but 
had~o weapon. c 

JWilliams stated that around 1:30 AM, July 26, 1967, p.ewas standing in 
tho doorway of the main lobby when he heard three or four shots north of the 
building, and two or three shots south of the building. There were no police
officers or National'.Guardsmen around that he could see, but the shots drew 
the attention of the State Police who were patrolling on Woodward. · 

Later, several jeeps· \dth Guardsmen arrived and they all scattered around 
the motel. Later, a private officer, a Negro male,.with a patch on his sleeve 
came in and stated, "State Patrol". He asked the clerk about some of the 
occupants, saying some fellous had been .killed. Williruns stated. that Clara, 
the switchboard operator, received a call from RoomA-3 and noti<!'ed that the 
connection ,ras. still made, She listened and heard a lot of noise and a gunshot.
Williams stated that Clara handed him the receiver and he listened. He heard 
noise but no shots or conversation~ 

Williams stated a soldier came into the lobby bleeding, saying a police
officer had hit him •. Williams stated the soldier asked what was being dona 
about the guys who got killed - that there were three dead men in the Annex. 

,I • 

·Williams stated be and several others (Hendrix Guards) went back to the 
Manor and observed two bodies iri Room A-3i and one body in ~oom A-2 •. Williams 
stated that Mro Hendr:lx looked in the bil fold of one of the dead men tor . 
identification but didn I t find any and returned the billfold. • • • 

Williams stated he .remembered seeing a knife near the hand or the dead ·• 
man in Room A-2. Williams also stated he talked with a Negro girl in the 
motel and asked her if the guys in the Manor House had guns. She said "yes",
"they have starter pistols"• 

Synopsis of statement taken from 
Glenda Ev one Tuclcer, 15/F/N, • o:r 
10292 Dolmar. 

Glenda Tucker· stated she has known Clevoland Reed for.about a year; she 
also lmowa Roderick Davis. ~ 

She met the tollows·because they belonged to a singing group called 
the 11Dramat1ca11• She belonged to a singing group lmown· ns the "Fabuletts". 

·., .. 
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• On Tuosday, July· 251'·1967, at about 11:15 PM, she qalled the Aleiers 
Hotfl and asked for the 'Dramatics" room; she was conne¢ted with RoomA-3• 
She stated that Fred Temple answered the phone and she asked to speak to 
Ree~. • ~ 

They talked for a· while and Reed asked if she heard shots. She saidi! 
yes, she heard a lot of shots over the phone. Reed said the shooting was' 1n 
back by the alley. Reed ~aid,· "wait a minute"! that he wanted to put on his· 
trousero. She did not hear any shooting from nside the building. . 

She hung up ~hen Reed failed to return to the phone and called back to 
the motel clerk. The clerk told her there vas trouble in that part or the 
motel and she could not connect her. 

Synopsis of statement taken from 
Lawanda J. Schettler; 40/F/W, of 
150 W. Euclid. • 

At 11:30 PM July 31, 1967, Lauanda Schettler called the Homicide 
Bureau and stateJ she had information regarding the Algiers Motel.shootings. 

Detectives Edward Hay and Robert Hislop interviewed Lawanda Schettler in 
her home at 12:30 AM, August 1, 19670 . 

She stated that shortly after midnight, early Wednesday morning, she· 
parked her car in front of and across the street from the Via.nor House Motel. 
She started towards the side door of a housG across the street i'rom the Manor. 
She intended to get some beer at this house. 

As she was walking to the side door-, she saw two (2) Negro men carrying
shotguns or rifles, ·walk up the front steps of the Manor House. Two white· • • 
girls were sitting on the front porch·. They both got up and stepped· aside, • 
as if frightened. She heard the door open with a loud noise, as if kicked 
open, and then heard a loud voice saying, "man, you held out on us". This 
statement was immediately f'ollowed by several shots !rom inside the Manor 
House. • 

LawandaSchettler ran.to her car and went home. 

. ·::·.• 
Synopsis of statement taken from 
.Frank Amermon, 33/M/W, of 59 Seward, • i 

Apt. l/!+26. • , .'! .. ·.· . 
•' ', ,_ 

Frank Amarmon stated he hen.rd gunshots and saw flashes f'rom the 
vicinity ot the Algier Motel before police officers arrived. 

' • • • I 
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Synopsis of statement taken from 
Earl Whitnoy, 53/M/W, 23 Virginia Park, 

Earl Whitney states that on July 26, 1967, about 12:30 AM, the National: 
Guard and three police cars stopped at Woodward an9-Virginia Park. . 

Whitney hear·d a lot or shots fired from the vicinity or the first house .. 
at the rear of _the Algiers Motel, ho thought they were fired from inside.· . 

I • , . , . ' ' 

Whitney observed National Guardsmen fire from behind the brick wall .at ••.• 
Woodward. Ho obsorved tha National Guardsmen and police enter and heard more 
sh(?Oting. 

Synopsis of statement taken from 
Willie. Harris, 36/2'.i/N, 47 W. Euclid. 

Willie Harris states that on Tuesday night, July 25, 1967, does not 
know what time, he heard a shot fired in the rear of his home. Harris 
investigated and observed a Negro man standing on the lower left rear porch
of the Algiers Manor Motel, and saw the man fire a shot 1n the direction of 
Woodward and Euclid; ~t appeared that the man had a revolver. 

Harris stated that after the second shot, he observed a man who looked ,
like a private guard, fire a shot at the Manor Motel. Harris heard several 
shots after thiso He doscribed the Negro man as we~ring a yellow shirt and 
dark~ trouserso • • • 

Synopsis of statement taken from 
Minnie Noore, 19/F/N, 61 w.Euclid, #i. 

Minnie Moore stated.that on Tuesday, July 25, 1967, about 11:50 PM, she •.• 
observed a Negro man come out of the rear of the Algiers Manor carrying a 
rifle or shotgun; ·a Negro uoman was there too. She observed the Negro man 
aim and fire two shots 1n the direction of Woodwardand Euclid. He fired 
about t·wo minutes apart.. She had seen two soldiers on that corner earlier •. 

• • • ' . . ~ 

Investigation by Det$. Schla.chter and Smith rev.ealed that there are two 
marks on the rear or the gas station located on the southwest corner of· . 
Woodward and Euclid. The marks appear to have been caused by the ricochet or 
buJ.lots. ,. 

/ 
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